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kategoriji do 8,14 metara, a Ana Gradečak okitila se broncom bacivši u 
kategoriji F40/F41 kuglu na 6,07 metara. 

- Na natjecanju u Emiratima smo odlučili otvoriti sezonu na otvorenom 
zbog vremenskih prilika, iako sam još u jakim bazičnim priprmama. Po 
dolasku u hotel u Sharjah, odmah smo shvatili da su domaćini na visokoj 
razini. Vanjske temperature su veće od 20 stupnjeva što je idealno za 
natjecanja. Sam nastup sam odradio vrhunski, opušteno, a opet 
motivirano kao nikada do sada. Osvajanjem dva zlata i postavljanjem 
europskog rekorda u disku smo jako zadovoljni i ja i trener Roland 
Varga, što nam potvrđuje da smo na dobrom putu - kaže nam Ivan 
Katanušić. 

- Upravo smo se vratili u Zagreb, a već prekosutra me čeka nastup u 
bacanju kugle sa zdravim atletičarima, za moj drugi klub, AK Dinamo 
Zrinjevac. Poćetkom trećeg mjeseca nastupamo u Splitu, opet s 
atletičarima bez invaliditeta, a onda krajem ožujka idemo u Anconu na 
bacački miting. 

- Ovom prilikom bih se zahvalio svom treneru Rolandu Vargi, svom klubu 
AKOSI URIHO, fizioterapeutu Željku Čopu, te svojoj obitelji i prijateljima 
koji me podržavaju i prate. 

- Temeljni cilj za ovu godinu osvajanje je dobrog plasmana u studenom 
u Dubaiju na svjetskom prvenstvu te plasman na Paraolimpijske igre u 
Tokyu 2020. godine - kaže Ivan. 

Damir Fatušić 
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NADA ŠKRLIN Predstavljena publikacija 'Između zemlje 
i čeznutljivih zvijezda' posvećena osobama oboljelim od 
Alzheimera 

Knjiga približava bitke oboljelih ljudi protiv gubitka samih sebe 
i protiv nestanka, rušeći predrasude o Alzheimerovoj bolesti 

 

 Na Svjetski dan socijalne pravde, 20. veljače, predstavljena je 
publikacija 'Između zemlje i čeznutljivih zvijezda'  akademske kiparice 
Nade Škrlin. 

Pored promocije publikacije, u atriju Muzeja Mimara, izložena su 
uvećanja sedam radova (šest crteža i jedna fotografija) velikog formata, 
nastalih tijekom 2016. godine. Organizator i nakladnik predstavljanja je 
Ustanova za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom, URIHO iz Zagreba. 

Događaju su nazočile ravnateljica Muzeja Mimara, Lada Ratković-
Bukovčan, Marinka Bakula-Anđelić, zamjenica pročelnice Gradskog ureda 
za socijalnu zaštitu i osobe s invaliditetom, Marija Kušan Jukić iz 
Nastavnog zavoda za javno zdravstvo, autorica projekta Nada Škrlin, 
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predstavnici nakladnika, Ustanove URIHO, Vesna Ivetić i Goran 
Folnegović, te korisnici Doma za stare i nemoćne Bistra. 

Ova autorska publikacija rezultat je projekta provedenog 2016. godine u 
Domu za stare i nemoćne Bistra i volonterskog rada učenika Škole 
primijenjenih umjetnosti u Zagrebu, pod vodstvom Nade Škrlin u želji da 
mlade potakne na razumijevanje i poštivanje starijih osoba čiji su životi 
obilježeni tegobama. Na projektu su sudjelovali korisnici Doma oboljelih 
od Alzheimerove bolesti. 

 

 - Postupno blijeđenje uma i gubitak pamćenja je zastrašujuće i 
frustrirajuće, kako za oboljele tako i za njihove obitelji, prijatelje. Sve to 
budi osjećaj tuge, ljutnje, iscrpljenosti, ali i ljubavi, brige. Ne tako mali 
dio nas ovdje oboljet će od nekog oblika demencije, najčešće 
Alzheimerove bolesti, svaka druga osoba starija od 85 godina ima neki 
tip demencije. Pojava Alzheimerove bolesti mijenja kolektivno iskustvo 
starenja i što to starost može donijeti. Iskustvo bolesti oca, susreti s 
korisnicima Doma Bistra, njihove priče, lica i jedan sasvim drugi svijet 
upoznala je i oslikala, kroz crtice njihova života, fotografije i portrete i 
prenijela nam akademska kiparica Nada Škrlin. Svijet je to emocija koje 
se unatoč bolesti ne gube. Osobe koje su oboljele jako stare, 
zaboravljaju, neće znati govoriti, bit će nepokretne, ali emotivni dio 
ostaje dugo prisutan – rekla je dr. Marija Kušan Jukić. 
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 - Knjiga približava bitke ljudi protiv gubitka samih sebe i protiv 
nestanka, približava problem našim srcima rušeći predrasude o 
Alzheimerovoj bolesti. Posebno veseli da uključivanje zajednice, napose 
umjetnika, ali mladih u rješavanje problema zbrinjavanja Alzheimerove 
bolesti budi nadu da smo kao društvo spremni odgovoriti na izazove, 
načiniti promjene, prilagoditi se potrebama koje zbrinjavanje oboljelih 
zahtjeva – napomenula je Kušan Jukić. 

- Projekt se temelji na mojoj osobnoj priči vezanoj za mog oca koji je 
obolio od Alzheimerove bolesti. Počeo je s likovnim radionicama u Domu 
za stare i nemoćne Bistra gdje je bio smješten i moj otac. U Domu sam 
se susrela s različitim oblicima demencije, reakcijama članova obitelji. 
Užasno je teško nositi se s nemogućnošću sagledavanja svijeta u kojem 
živi naš otac, majka, suprug. Svijet u kojem žive pun je nerazumljivih 
bljeskova prošlosti i sadašnjosti. U jednom trenutku su tu s nama, a u 
drugom se potpuno isključe iz sadašnjeg trenutka. Moj otac nije uvijek 
znao tko sam, ali me prepoznavao kao blisku osobu koja mu donosi ono 
za čime i dalje čezne, toplinu, pažnju i ljubav. Pokrenuvši volontersku 
grupu nisam ni slutila koliko će to pridonijeti svima. Istaknula bi važnost 
sudjelovanja mladih ljudi i njihovog prijateljstva s korisnicima Doma, ono 
je donijelo korisnicima veliku radost, a mladima viđenje starosti. Mladi su 
vrlo brzo shvatili da su dijete, adolescent i starac u našoj sadašnjosti 
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paralelno prisutnost u našoj prošlosti i budućnosti – rekla je autorica 
publikacije Nada Škrlin. 

- Drago mi je da je URIHO inicirao izdavanje ove publikacije i time 
senzibilizirao i nas u Gradu jer smo uvijek zajedno u ovakvim projektima. 
Ovim projektom autorica je osvijetlila praktične segmente socijalne 
pravde čiji je koncept uvijek pomalo nedefiniran, projektom je dan 
naglasak na bitne aspekte socijalne pravde. Ovdje imamo koncept 
međugeneracijske solidarnosti koji je važan za uključivanje osjetljivih 
skupina u zajednicu, sudjelovali su učenici Škole primijenjenih umjetnosti 
i stanovnici Doma za stare i nemoćne u Bistri i pokazali su da je područje 
kulture jedno važno područje koje se prožima sa socijalnom zaštitom, 
zdravstvom, obrazovanjem  i tako simbolizira realizaciju svih ljudskih 
potencijala i mogli bismo reći da je dio našeg ideala socijalne pravde – 
rekla je Marinka Bakula-Anđelić, zamjenica pročelnice Gradskog ureda za 
socijalnu zaštitu i osobe s invaliditetom i izaslanica gradonačelnika. 

Anita Blažinović 

 

 

NAJAVA Svečano otvorenje pogona Tiska i kartonaže u 
Samoborskim Novakima 

U petak, 22.ožujka 2019. godine s početkom u 10 sati u pogonu 
Tiska i kartonaže biti će upriličeno svečano otvorenje 
preuređenih proizvodnih pogona. Svečanosti će prisustvovati 
ministar rada i mirovinskog sustava, Marko Pavić te zamjenica 
gradonačelnika, Olivera Majić  

 

Preuređenje objekta financirano je namjenskim sredstvima dobivenim 
putem javnog natječaja Zavoda za vještačenje, profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom te Grada Zagreba. U 
novim adaptiranim prostorima opremljenim modernom tehnologijom, 
osobe s invaliditetom moći će bez ikakvih arhitektonskih barijera 
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svakodnevno obavljati dnevne aktivnosti i poslove. Za te namjene 
adaptiran je sanitarni čvor, lift, čajna kuhinja, proizvodni pogoni te 
skladištni prostor.  

 

URIHO-va tiskara, prvotno smještena u Gundulićevoj ulici, nasljednik je 
prve zagrebačke knjigovežnice te ima dugu tradiciju, a zadnjih sedam 
godina djeluje u Novakima Samoborskim - kompletan pogon je 
premješten tamo jer u Gundulićevoj ulici više nisu bili adekvatni uvjeti 
rada, nije bilo pristupa za vozila što je otežavalo utovar i istovar, a 
cjelokupni prostor je bio preskučen za nabavu nove opreme.  

U pogonu Tiska i kartonaže proizvodi se sve što spada u offset tisak: 
tiskaju se knjige, monografije, kalendari, brošure, časopisi, blokovi, 
kuverte, memorandumi, letci, plakati, razne etikete, privjesnice, fascikli, 
mape i vrećice. Kupci su Zagrebački holding, tj. podružnice ZET-a, 
Čistoća, Zrinjevac, a jedan od najvećih kupaca je i zrakoplovna tvrtka 
Croatia Airlines, kao i trgovački lanac Boso iz Slavonije. 

  

Tekst: A.G. 
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NOVAKI Svečano otvorenje URIHO-vog pogona Tiska i 
kartonaže kod Samobora 

Ovaj objekt je funkcionalan, prilagođen je našim potrebama i 
jamči uvjete za jednako zapošljavanje osoba s invaliditetom s 
ostalim građanima na tržištu rada, rekao je Josip Držaić, 
ravnatelj Ustanove URIHO 

 

 U petak, 22. ožujka s početkom u 10 sati, u URIHO-vom pogonu Tiska i 
kartonaže u Novakima upriličeno je svečano otvorenje preuređenih i 
moderniziranih proizvodnih pogona. 

Svečanosti su prisustvovali saborska zastupnica i pomoćnica ravnatelja 
Ustanove URIHO Ljubica Lukačić, državna tajnica Ministarstva rada i 
mirovinskog sustava Majda Burić, zamjenica gradonačelnika Grada 
Zagreba Olivera Majić, zamjenica pročelnice Gradskog ureda za socijalnu 
zaštitu i osobe s invaliditetom Marinka Bakula-Anđelić, ravnateljica 
Zavoda za vještačenje, profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba 
s invaliditetom Damira Benc, posebni savjetnik ministra rada i 
mirovinskog sustava i predsjednik Upravnog vijeća Zavoda za 
vještačenje, profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom Ante Vučić. 
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 Okupljene je na samom početku službenog dijela svečanosti pozdravio 
domaćin, ravnatelj Ustanove za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba s invaliditetom, poznatije pod imenom URIHO, Josip 
Držaić. 

- Uz pomoć Grada Zagreba i nadležnog ministarstva, preselili smo ovaj 
pogon iz Gundulićeve ulice i napravili novi objekt dostojan naših 
vrijednih radnika. Ovaj objekt je funkcionalan, prilagođen je našim 
potrebama i jamči uvjete za jednako zapošljavanje osoba s invaliditetom 
s ostalim građanima na tržištu rada. Vjerujem da će donijeti zaradu i 
zadovoljstvo zaposlenicima URIHO-a koji s velikim entuzijazmom 
obavljaju svoj posao - rekao je ravnatelj Držaić. 

URIHO-va tiskara, prvotno smještena u Gundulićevoj ulici, nasljednik je 
prve zagrebačke knjigovežnice te ima dugu tradiciju, a zadnjih sedam 
godina djeluje u Novakima - kompletan pogon je premješten jer u 
Gundulićevoj ulici više nisu bili adekvatni uvjeti rada, nije bilo pristupa za 
vozila što je otežavalo utovar i istovar, a cjelokupni prostor je bio 
preskučen za nabavu nove opreme. 
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 Zahvalivši prisutnima na potpori Ustanovi te tvrtkama čiji su radnici 
gotovo pet godina radili na preuređenju pogona, zamjenica 
gradonačelnika Olivera Majić istaknula je marljivost URIHO-vih 
zaposlenika i visoku kvalitetu njihovih proizvoda. 

- Grad Zagreb pokazuje iznimnu osjetljivost i ulaže ogromne napore u 
rješavanje problema s kojima se svakodnevno susreću osobe s 
invaliditetom te sustavno skrbi o njihovim pravima i potrebama. Djelujući 
u skladu sa svojim strateškim dokumentima, osobitu pažnju stavljamo 
na područje zapošljavanja i rada osoba s invaliditetom, prepoznajući ga 
kao ključan element društvene uključenosti i ekonomske neovisnosti 
svakog pojedinca, pa tako i osoba s invaliditetom. 

- Želimo svim zaposlenicima, a osobito osobama s invaliditetom, učiniti 
boravak u ovim prostorijama ugodnijim te da im je sam posao što 
produktivniji - poručila je zamjenica gradonačelnika. 
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 Preuređenje objekta financirano je namjenskim sredstvima dobivenim 
putem javnog natječaja Zavoda za vještačenje, profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom te Grada Zagreba. U 
novim adaptiranim prostorima opremljenim modernom tehnologijom, 
osobe s invaliditetom moći će bez ikakvih arhitektonskih barijera 
svakodnevno obavljati dnevne aktivnosti i poslove. Za te namjene 
adaptiran je sanitarni čvor, lift, čajna kuhinja, proizvodni pogoni te 
skladišni prostor. 

U pogonu Tiska i kartonaže proizvodi se sve što spada u offset tisak - 
tiskaju se knjige, monografije, kalendari, brošure, časopisi, blokovi, 
kuverte, memorandumi, letci, plakati, razne etikete, privjesnice, fascikli, 
mape i vrećice. Kupci su Zagrebački holding, odnosno podružnice ZET-a, 
Čistoća, Zrinjevac, a jedan od najvećih kupaca je i zrakoplovna tvrtka 
Croatia Airlines, kao i trgovački lanac Boso iz Slavonije. 

- Ministarstvo je u posljednjih 13 godina za potrebe Ustanove za 
profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom 
osiguralo 173 milijuna kuna, u zadnje dvije godine čak 73 milijuna, a 
intenzivno se radi na poboljšanju zakonske regulative zapošljavanja 
osoba s invaliditetom - istaknula je prilikom otvorenja pogona državna 
tajnica Majda Burić. 
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Nakon službenog dijela i njegovog vrhunca, neizostavnog rezanja vrpce, 
svi uzvanici i gosti, koji su se okupili u zavidnom broju, pošli su u 
obilazak i razgled novog zdanja koje uistinu može biti na ponos svim 
URIHO-vcima i onima koji se tako osjećaju. 

Za kraj, podsjetimo da je Ustanova za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba s invaliditetom, koja je u vlasništvu Grada Zagreba, 
najstarija i najveća zaštitna radionica u Republici Hrvatskoj koja 
zapošljava više od 500 radnika, od kojih je 60 posto osoba s 
invaliditetom. 

Damir Fatušić 

 

SJAJNA VIJEST Ivan Katanušić, član AKOI URIHO, 
osvojio zlato na Zimskom bacačkom prvenstvu u Italiji 

Katanušić je u Anconi dva puta popravljao europski rekord u 
bacanju diska, a sportski su mu znalci i prije ovog sjajnog 
nastupa predviđali blistavu budućnost i berbu medalja na 
predstojećim Paraolimpijskim igrama         Ove je subote je Anconi 

na Zimskom bacačkom 
prvenstvu Italije 
hrvatski paraolimpijac 
Ivan Katanušić, (F64 - 
podkoljenična 
amputacija)  u disku 
dva puta popravljao 
europski rekord koji od 
danas iznosi 60.2 
metra.Katanušić je 
inače član Atletskog 

kluba osoba s invaliditetom URIHO, a sportski su mu znalci i prije ovog 
sjajnog nastupa u Anconi predviđali blistavu budućnost i berbu medalja 
na predstojećim Paraolimpijskim igrama.Drugi hrvatski paraolimpijac 
Velimir Šandor, u kategoriji F52, tetraplegija bacio je disk na 17.37 
metara i osvojio zlatno odličje.Zadranin Vladimir Gašpar u kategoriji F41, 



612 
 

paraatletičar niskog rasta  u koplju s daljinom od 32.90 metara postavio 
je novi hrvatski rekord.U Anconi se nadmeće 130 paraatletičara iz Italije, 
grčke i Hrvatske. 

Darko Matić / HPO 

 

USTANOVA URIHO Novi projekt osposobljavanja osoba 
s invaliditetom za tržište rada 

Projekt Ustanove URIHO namijenjen je dvjema najbrojnijim 
skupinama nezaposlenih osoba s invaliditetom u Gradu 
Zagrebu, a cilj mu je povećati zapošljivost cjelokupne OSI 
populacije 

 

Višnja Majsec Sobota i Ljubica Lukačić 

Prošlog tjedna, u Hotelu Esplanade u Zagrebu, održana je konferencija 
'Zaposli se u Hrvatskoj'. U sklopu konferencije svečano je  potpisano i 
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uručeno 58 ugovora za projekt 'Lokalne inicijative za poticanje 
zapošljavanja – faza III' u vrijednosti većoj od 46,8 milijuna kuna. 
Projekt je financiran sredstvima Europskog socijalnog fonda, a ugovore 
su korisnicima uručili ministar rada i mirovinskoga sustava Marko Pavić i 
ravnatelj Hrvatskog zavoda za zapošljavanje, Ante Lončar. 

Ustanova za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom URIHO je u sklopu  natječaja 'Lokalne inicijative za 
poticanje zapošljavanja – faza III' ostvarila sredstva za projekt 'Model 
aktivacije dugotrajno nezaposlenih osoba s invaliditetom kroz razvoj i 
provedbu prilagođenih programa osposobljavanja i radnog treninga.' 
Ukupna vrijednost projekta, a ujedno i iznos dobivenih bespovratnih 
sredstava je 835.889,59 kuna. 

Projekt je namijenjen  dvjema najbrojnijim skupinama nezaposlenih 
osoba s invaliditetom  

  

u Gradu Zagrebu, a cilj mu je povećati zapošljivost osoba s invaliditetom 
sa zanimanjem pomoćnog kuhara i čistačice ostvarivanjem specifičnog 
cilja sukladno Strategiji razvoja ljudskih potencijala Grada Zagreba 2017. 
– 2020., kroz sljedeće aktivnosti:- Razviti i provesti Program 
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osposobljavanja osoba s invaliditetom za čistačice.- Provesti radni 
trening osoba s invaliditetom sa zanimanjem pomoćnog kuhara. 

- Provesti Program za osnaživanje i motiviranje osoba s invaliditetom  za 
aktivaciju i ulazak u svijet rada. 

- Provesti Program informatičkog opismenjavanja osoba s invaliditetom. 

 Ciljna skupina Projekta je 55 nezaposlenih osoba s invaliditetom. 

Anita Blažinović 

 

DOBRA VIJEST Osnovan Taekwondo klub osoba s 
invaliditetom URIHO 

Taekwondo klub osoba s invaliditetom Combat, sadašnji 
URIHO, trenutno je najuspješniji parataekwondo klub u 
Hrvatskoj, borili su se korak po korak za svoje mjesto pod 
suncem, gazili prepreke i uspjeli ostvariti sve zacrtane ciljeve 

 

 U subotu, 30. ožujka, u Combat Centru prigodnim domjenkom 
obilježeno je službeno preimenovanje Taekwondo kluba osoba s 
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invaliditetom Combat  u Taekwondo klub osoba s invaliditetom URIHO. 
Time je URIHO-va sportska obitelj  postala bogatija za još jedan sport. 

- Pozdravljam vas u ime URIHO-vog sportskog kolektiva i ovom prilikom 
izražavam zadovoljstvo jer smo postali bogatiji za još jedan klub, za još 
jedan sport i prenosim pozdrave ravnatelja Ustanove URIHO, Josipa 
Držaića – rekao je Kristijan Vincek, dopredsjednik novoimenovanog 
Taekwondo klub osoba s invaliditetom URIHO. 
- Da bi se osobe s invaliditetom, koje su trenirale kod nas u Combat 
Centru kao rekreativci, mogle natjecati morali smo osnovati klub i tako 
je nastao Taekwondo kluba osoba s invaliditetom Combat. Godine 2015. 
već smo bili u Beču na međunarodnom turniru kao natjecatelji i osvojili 
smo zlato u parataekwondou. Godine 2016., također u Beču, uzeli smo 
drugo mjesto, no 2017. nismo išli nikamo zbog birokratskog 
nerazumijevanja Hrvatskog taekwondo saveza. Vratio bih se na 2016. 
godinu jer je tada zapravo nastao Taekwondo klub osoba s invaliditetom 
Combat koji je povukao još dva taekwondo kluba osoba s invaliditetom, 
Kukkiwon i Taekwondo klub osoba s invaliditetom 'Terapija' Sesvete jer 
su nam u Zagrebačkom športskom savezu  osoba s invaliditetom rekli da 
moramo imati klub. Potom je Hrvatski paraolimpijski  rekao da moramo 
imati savez pa smo 2016. osnovali Hrvatski parataekwondo savez koji je 
u punopravnom članstvu HPO-a.i kao  takovi idemo na natjecanja. Treba 
reći da je u tom razdoblju  prije samog osnivanja saveza Biserka Sambol 
osvojila povijesnu brončanu medalju za osobe s intelektualnim 
poteškoćama na Europskom prvenstvu u Poljskoj. 2018. godine 
nastavljamo s natjecanjima, najprije na Prvenstvu Hrvatske, zatim smo 
išli u Bugarsku, na Europsko prvenstvo i osvojili treće mjesto. Slijedi 
Koreja u borbama i tu uzimamo brončanu medalju s Edijem Karadžićem, 
Edi zatim odlazi u Tursku, pa u Egipat, u obje zemlje pobjeđuje 
domaćine u prvoj borbi i to mu donosi 31. mjesto Svjetske rang liste. 
Kandidat je za Paraolimpijske igre 2020. u Tokiju. – rekao nam je 
direktor Hrvatskog parataekwondo saveza, Vlado Požežanac. 

- Nakon nekoliko susreta s ravnateljem Držaićem u Zagrebačkom 
športskom savezu osoba s invaliditetom i HPO-u i nakon što je čuo što i 
kako radimo, na obilježavanju Međunarodnog dana osoba s invaliditetom 
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pao je dogovor da postajemo Taekwondo osoba s invaliditetom URIHO – 
kazao nam je Požežanac. 

Taekwondo klub osoba s invaliditetom Combat, sadašnji URIHO, 
trenutno je najuspješniji parataekwondo klub u Hrvatskoj, borili su se 
korak po korak, gazili prepreke i uspjeli ostvariti sve dosad zacrtano. 

Anita Blažinović i Damir Fatušić 

 

IVAN KATANUŠIĆ Mi sportaši s invaliditetom natječemo 
se i s bolovima, škrgućemo zubima, ali sve se isplati 

Mi sportaši s invaliditetom uz sportska se nadmetanja 
natječemo i sami sa sobom i čestim bolovima. Ovu zimu, od tri 
mjeseca priprema, ja sam se dva mjeseca borio s krvavim 
ranama na amputiranoj nozi, kaže Ivan 

 

 Ovog je ožujka Ivan Katanušić, član Atletskog kluba osoba s 
invaliditetom URIHO, u Anconi na Zimskom bacačkom prvenstvu Italije 
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osvojio zlato. U disku je dva puta popravljao europski rekord koji od 
danas iznosi 60.2 metra. 

Njegov sjajan rezultat, kao i mnogi prije toga, više su nego dobar 
povod  za tekst na In Portalu pa smo Ivana upitali kakvi su dojmovi s 
natjecanja, kako izgleda život vrhunskog sportaša i koliko se truda, rada, 

znoja odricanja, bolova krije iza 
medalje zlatnog sjaja. 

- Po povratku s IWAS Svjetskih igra 
uživao sam tjedan dana aktivnog 
odmora, a poslije toga ušao u ciklus 
bazičnih priprema. Kada sam primio 
vijest da ću nastupati u Anconi, 
dočekao sam ju prilično nespreman, 
međutim trener Roland Varga je 
odlučio da idem i natječem se. 

Tjedan dana prije mog nastupa je 
Amerikanac Jeremy Campbell bacio 
59.38 m  želio sam ga prebaciti i 
zauzeti prvo  mjesto na Svjetskoj listi. 

Nastup sam odradio savršeno, bolje nego ikada  i uvjerio se da je za 
natjecanje pored trenažnog procesa jako bitna psihička priprema, 
odnosnodovesti stanje tijela u 'zonu' kada smo sposobni dati najbolje od 
sebe – kaže nam zlatni Katanušić. 

- Ovom prilikom bih želio reći da, iako sam sportaš s invaliditetom, 
treniram svaki dan, po dva treninga u danu odradim, samo nedjelja mi 
je slobodna. Također, želio bih  istaknuti da se mi sportaši osobe s 
invaliditetom pored sportskih natjecanja natječemo i sami sa sobom i 
čestim bolovima koji proizlaze iz našeg invaliditeta. Ovu zimu od tri 
mjeseca priprema, ja sam se dva mjeseca borio s krvavim ranama na 
amputiranoj nozi, no unatoč tome svaki dan sam trenirao, a bilo je dana 
kada sam mislio da će mi zubi puknuti od stiskanja zbog bolova. 

Trenutno se nalazim u jakim bazičnim pripremama do ljeta te se nadam 
da neće biti ozljeda, a nadam se idobrim rezultatima, kako sa Svjetskog 
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prvenstva u Dubaiju, tako i s Paraolimpijskih igara u Tokiju. Kako ona 
poznata izreka kaže: Čovjek snuje, Bog određuje! – zaključio je Ivan. 

Ivan  do sad u kolekciji ima pet europskih medalja, jednu svjetsku 
medalju, peto mjesto na Paraolimpijskim igrama, četiri zlatne medalje sa 
Svjetskih igara, europski rekord u disku, državne rekorde u kugli i 
disku.  Zaista impresivno.   

Anita Blažinović 

SVETI MARTIN NA MURI Trijumf STKI URIHO na 
Državnom prvenstvu u stolnom tenisu za osobe s 
invaliditetom 

Uskoro nas očekuje Otvoreno prvenstvo Slovenije koje će po 
kvaliteti prijavljenih natjecatelja biti neslužbeno prvenstvo 
svijeta i tu će naši igrači pokušati osvojiti što više bodova za 
podizanje rejtinga na svjetskoj tablici ponajboljih, rekao je 
izbornik hrvatske reperezentacije Emil Gubica 
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U Svetom Martinu na Muri od 5. do 7. travnja održano je 25. Državo 
prvenstvo u stolnom tenisu za osobe s invaliditetom na kojem je 
nastupilo 153 parastolnotenisačice i parastolnotenisača iz 19 klubova. 
Natjecanje je održano u sveukupno 16 kategorija, ovisno o stupnju 
invaliditeta, za juniore i seniore. 

Titulu državnog prvaka obranili su članovi STKI URIHO iz Zagreba 
osvojivši 106 bodova. Drugo mjesto pripalo je STKI Synergiji iz 
Samobora sa 94 boda, dok su trećeplasirani stolnotenisačice i 
stolnotenisači STKOI Uspona iz Velike Gorice sa 51 bodom. 

- Bilo je to jedno od najmasovnijih državnih prvenstava koje je okupilo 
do sada najveći broj klubova, a ono što me posebno raduje je nastup 
čak 21 juniora. Kao izbornik posebno sam zadovoljan trenutnom formom 
naših reprezentativki i reprezentativaca. Za sve nas ovo će biti izuzetno 
naporna godina u kojoj će mnogi pokušati plasirati na Paraolimpijske 
igre u Tokiju. Odmah po završetku ovog natjecanaja u Svetom Martinu 
na Muri naše ponajbolje stolnotenisačice i osvajačice paraolimpijskog 
srebra iz Rio de Janera Anđela Mužinić i Helena Dretar Karić otputovale 
su na pripreme u Novi Sad. Uskoro nas očekuje Otvoreno prvenstvo 
Slovenije koje će, po svemu sudeći, po kvaliteti prijavljenih natjecatelja 
gotovo biti neslužbeno prvenstvo svijeta i tu će mnogi naši pokušati 
osvojiti što više bodova za podizanje rejtinga na svjetskoj tablici 
ponajboljih - zaključio je izbornik hrvatske reperezentacije Emil Gubica. 

Darko Matić / HPO 
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HRVATSKI PARAOLIMPIJSKI ODBOR Veliko priznanje 
za Zagrebački športski savez osoba s invaliditetom 

Na godišnjoj Skupštini HPO-a iznesen je i podatak da je lani 
osvojeno je 318 medalja, a realizirano je 412 programa, dok se 
u ovoj, predparaolimpijskoj 2019. godini,  planira realizirati njih 
gotovo tisuću 

 

Predsjednik Zagrebačkog športskog saveza osoba s invaliditetom Josip 
Držaić s Ratkom Kovačićem, prvim čovjekom HPO-a 

Hrvatski paraolimpijski odbor održao je u subotu u restoranu 'Terasa' u 
Daruvarskim toplicama redovnu godišnju Skupštinu s koje je poslano 
nekoliko vrlo važnih poruka. 

- Naši planovi nisu u cijelosti ostvareni u 2018. godini, jer nam Središnji 
državni ured za šport nije u cijelosti odobrio izvršenje našeg Plana za 
2018. koji smo usvojili na Skupštini u Zagrebu prošle godine. No, svi 
usvojeni programi nastavili su se realizirati i u ovoj godini, te je 
nastavljen niz odličnih rezultata i uspjeha na međunarodnim vrhunskim 
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natjecanjima. Ocjenjujem da je protekla godine rezultatski bila vrlo 
uspješna. Naši su se reprezentativci pobrinuli da gotovo ni jedan dan 
2018. godine ne prođe bez medalje - istaknuo je predsjednik HPO-a 
Ratko Kovačić. 

U protekloj godini osvojeno je 318 medalja, a realizirano je 412 
programa, dok se u ovoj, predparaolimpijskoj 2019. godini,  planira 
realizirati njih 988. 

Skupštinari su postavili pitanje jednakopravnosti dobivanja trajne 
naknade za sportsku 
izvrsnost 

na osnovu osvojenih medalja na svjetskim prvenstvima u 
paraolimpijskim sportovima, jer ova prava imaju sportaši bez invaliditeta 
koji su osvajali svjetske kolajne u olimpijskim sportovima. Zaključeno je 
da je riječ o evidentnoj neravnopravnosti i nepoštivanju Konvencije o 
pravima osoba s invaliditetom Ujedinjenih naroda, koju je ratificirao 
Hrvatski Sabor. 
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U redovito članstvo HPO-a primljen je Hrvatski savez za obaranje ruke 
osoba s invaliditetom, čime je nastavljen trend širenja hrvatske 
paraolimpijske obitelji, koji je posebno evidentan u konstantnom porastu 
broja nacionalnih saveza. 

U svečanom dijelu programa dodijeljeno je priznanje Zagrebačkom 
športskom savezu osoba s invaliditetom, koje je primio predsjednik 
Saveza Josip Držaić. Klubovi članovi Zagrebačkog športskog saveza 
osoba s invaliditetom osvajali su prva mjesta čak u osam ekipnih 
državnih prvenstava. 

Nagrađeni su i sportaši koji su nastupili na Sportsko-rekreativnim igrama 
održanim u studenom u Poreču. Priznanje su primili Diana Žic i Vlado 
Halar, te Športski savez osoba s invaliditetom Bjelovarsko-bilogorske 
županije. 

Posebna priznanja primili su sportaši, treneri, te članovi delegacije koja 
nas je predstavljala na 12. zimskim paraolimpijskim igrama u 
Pyeongchangu. 

Damir Fatušić / Hina 

 

ISKUSTVO ZLATA VRIJEDI Bliski susreti istaknutih 
poslodavaca i studenata s invaliditetom u zagrebačkom 
Westinu 

Damira Benc, ravnateljica Zavoda za vještačenje, profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom, kaže kako 
su ponosni na svoju ulogu u projektu jer on objedinjuje sve 
aktivnosti zavoda u području zapošljavanja osoba s 
invaliditetom 
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 U ponedjeljak 15. travnja, u dvorani 'Panorama' zagrebačkog hotela 
Westin, održana je završna svečanost ovogodišnje inačice projekta 
'Iskustvo zlata vrijedi'. 

Poslovni dnevnik već sedam godina putem ovog društveno odgovornog 
projekta spaja partnere poslodavce sa studentima s invaliditetom i 
studentima slabijega materijalnog statusa, s ciljem omogućavanja 
prakse, a sve to u svrhu njihovog lakšeg zapošljavanja u budućnosti. 

- Tko u zimi upozna ljeto, tako je nekako rekao Camus, taj će sigurno 
uspjeti. Ja mislim da mi jesmo uspjeli, iz više razloga. Veliki broj 
partnera je s nama već sedam godina i to nam sigurno govori da je ovo 
projekt koji vrijedi. Ovo je projekt koji je, među svim projektima 
Poslovnog dnevnika, meni posebno drag jer je napravio nešto za društvo 
- istaknuo je u pozdravnom govoru Vladimir Nišević, glavni urednik 
Poslovnog dnevnika. 
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 - Od prije sedam godina do danas stvari su se promijenile, idu na bolje. 
Dolaze nove generacije studenata s invaliditetom puno svjesnijih svojih 
prava i obveza, puno angažiranijih. Mi smo ih uveli na tržište rada, ali ne 
na način da rade zato što nešto moraju raditi, nego je svaki od njih 
tijekom prakse sigurno promijenio percepciju ljudi oko sebe, ljudi koji 
rade u tim kompanijama i mislim da je to velika stvar za cijelo društvo. 

- Svim studentima želim puno uspjeha, želim da nešto nauče, da steknu 
iskustvo i želim da budu pravi ambasadori osoba s invaliditetom zbog 
kojih će poslodavci kasnije govoriti kako su osobe s invaliditetom vrijedni 
radnici kojima ništa nije teško, za koje ne postoje prepreke i koje vrijedi 
zaposliti - poručio je na kraju Nišević. 

Damira Benc, ravnateljica Zavoda za vještačenje, profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom, kaže kako su ponosni 
na svoju ulogu u projektu jer on objedinjuje sve aktivnosti zavoda u 
području zapošljavanja osoba s invaliditetom. 

- Ovaj projekt otvara vrata u svijet rada osobama s invaliditetom, a 
samim time omogućava i olakšava njihovo zapošljavanje. Dodana 
vrijednost koju ne smijemo zaboraviti je promicanje svijesti među 
poslodavcima o sposobnostima i mogućnostima osoba s invaliditetom na 
poslu i na tržištu rada - ističe Benc. 
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- Osobe s invaliditetom u radnu sredinu, osim svog znanja i vještina, 
donose i osobnosti putem kojih se dugoročno stvaraju najviše vrijednosti 
na razini kompanija. Zato sam iznimno sretna što kontinuirano u krug 
poslodavaca koji podržavaju ovaj projekt ulaze i nove kompanije, što 
pokazuje izniman značaj projekta - poručila je Benc. 

Dugogodišnji partner projekta je i udruga Zamisli. 

- Poslovni dnevnik nas je prepoznao kao organizaciju koja organizira 
podršku studentima s invaliditetom. Osobno sam sretna što neki 
poslodavci koji su krenuli s nama u projekt danas nisu ovdje jer to znači 
da smo zadržali one najvrednije, odnosno one kod kojih su neki od 
studenata već zaposleni i vjerujem da će tako biti i u godinama koje su 
pred nama - poručuje Svjetlana Marijon, predsjednica udruge Zamisli. 

Majda Burić, državna tajnica u Ministarstvu rada i mirovinskoga sustava 
objašnjava kako je politika Vlade prema osobama s invaliditetom vrlo 
sustavna i strukturirana, te utemeljena na načelima uključivosti i 
ravnopravnosti. 

- U 2018. osigurali smo više od 101 milijun kuna za poticanje 
zapošljavanja što je 30 posto više nego lani. Otvorili smo novi poslovni 
prostor ZOSI-ja u Splitu vrijedan sedam milijuna kuna. Također, 
pojednostavnili smo uvjete za osnivanje i rad integrativnih radionica, 
povećali novčanu naknadu za poslodavce koji zapošljavanju više od 
obveznog broja osoba s invaliditetom. Osim toga, moramo spomenuti da 
je Vlada preuzela osnivačka prava nad centrima za profesionalnu 
rehabilitaciju čime se jača taj sustav i ujednačava poslovanje.  Kroz 
mirovinsku reformu podigli smo plaće na 3.000 kuna neto i osnovicu za 
novčanu naknadu zbog tjelesnog oštećenja za 15 posto. 

- Sve to je rezultiralo trendom rasta zapošljavanja osoba s invaliditetom. 
U 2017. godini zaposleno je 3.400 osoba s invaliditetom, što je porast za 
18 posto u odnosu na 2016. godinu. Kroz mjere aktivne politike 
zapošljavanja, za koje je Vlada u posljednje dvije i pol godine izdvojila 
4,5 milijarde kuna, već dosad za osobe s invaliditetom osigurali smo 44 
milijuna kuna. Projekt pohvaljujemo i nastavljamo biti partneri kako 
bismo i dalje zajedno ostvarivali ovakve rezultate - kaže Burić. 
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Branka Ramljak, državna tajnica u Ministarstvu znanosti i obrazovanja 
ističe da u visokom obrazovanju, ako nemate stručne prakse, niste 
potpuno spremni za tržište rada. 

- Ministarstvo u pogledu podizanja socijalne dimenzije visokog 
obrazovanja puno radi, a posebno ću istaknuti akcijski plan, donesen 
prošle godine, koji ima cilj podignuti socijalnu dimenziju visokog 
obrazovanja, gdje su predložene mjere, rokovi i organizacije odgovorne 
za ostvarivanje tih mjera. Ovaj projekt svima vama mladima pokazuje 
koliko u svakoj dionici života iskustvo zaista zlata vrijedi, a pokazuje i 
društvenu odgovornost svih onih koji će vas primiti na praksu. 

- Svim studentima i fakultetima naše Ministarstvo kroz EU projekte 
omogućava što veće uključivanje u ovakve aktivnosti, a na raspolaganju 
je i velik broj stipendija za studente s invaliditetom i studente slabijeg 
socio-ekonomskog stanja. 

- Želimo da visoko obrazovanje bude dostupno svima i da najbolji završe 
i nađu posao u ovoj našoj lijepoj zemlji. Obrazovanje mora biti 
pokretačka snaga ove zemlje, a svima vama želim da kroz praksu 
dobijete prava znanja i vještine i da osjete kako je to u pravom poslu - 
zaključuje Ramljak. 

Svim govornicima, kao i partnerskim tvrtkama - PBZ CO, Dukat, 
Bauerfeind, Fina, Ina, Atlantic grupa, Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost, Hrvatska lutrija, Lentismed, URIHO i Zagrebački 
holding - uručene su zahvalnice, a pridružili su im se i studenti koji će 
kod njih odrađivati praksu. 

Andrijana Lukadinović, studentica pete godine Katoličkog bogoslovnog 
fakulteta u Đakovu, praksu će steći u tvrtki Bauerfeind, a Mejdi Miljković, 
studentica treće godine Hrvatskih studija u Zagrebu, za to će priliku 
imati u Dukatu. U Fini će praksu odraditi Ivan Gašić i Marko Marjanović, 
studenti Pravnih fakulteta u Splitu i Osijeku, a Karmela Delišimunović, 
studentica druge godine Građevinskog fakulteta u Rijeci, na praksu ide u 
Fond zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost. U Hrvatsku Lutriju će ići 
Antonija Kučić, studentica pete godine Fakulteta političkih znanosti u 
Zagrebu. Matej Antolović, student treće godine geografije na PMF-u 
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Zagrebu, znanje će brusiti u Ini, a u Lentismed odlazi Marija Miljković, 
apsolventica smjera Međunarodno poslovanje na  Međunarodnom 
sveučilištu Libertas u Zagrebu. Dejana Rakić, studentica pete godine 
komunikologije na Hrvatskim studijima u Zagrebu, na praksu odlazi u 
URIHO, a u Zagrebački Holding će Ivan Taradi, student pete godine 
Filozofskog fakulteta u Zagrebu. U Atlantic Grupi će biti Lucija Žgela, 
studentica treće godine sociologije na Hrvatskim studijima. 

Podsjetimo, do sada je kroz projekt omogućena radna praksa za više od 
100 studenata s invaliditetom te studenata slabijega materijalnog 
statusa. 

Damir Fatušić 

Foto: poslovni.hr 

 

 

 

 

Model aktivacije dugotrajno nezaposlenih osoba s 
invaliditetom kroz razvoj i provedbu prilagođenih 
programa osposobljavanja i radnog treninga 

Opći cilj Projekta je povećati zapošljivost dugotrajno 
nezaposlenih osoba s invaliditetom sa zanimanjem pomoćni 
kuhar i čistačica. Ciljna skupina je 55 osoba s invaliditetom, s 
naglaskom na osobe s intelektualnim teškoćama na području 
Grada Zagreba i Zagrebačke županije  

U Virtualnoj radionici Ustanove URIHO, u utorak 16. travnja, 
predstavljen je projekt 'Model aktivacije dugotrajno nezaposlenih osoba 
s invaliditetom kroz razvoj i provedbu prilagođenih programa 
osposobljavanja i radnog treninga'. 
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Ugovor o provođenju ovog Projekta potpisan je 26. ožujka ove godine, 
URIHO je korisnik, a partner Projekta je Hrvatski zavod za zapošljavanje 
- Regionalni ured Zagreb. 

 

 

Projekt završava 26. srpnja 2020 godine, a vrijednost mu je 835.889,59 
kuna i u cijelosti je financiran od Europske unije. 

Opći cilj Projekta je  povećati zapošljivost dugotrajno nezaposlenih 
osoba s invaliditetom sa zanimanjem pomoćni kuhar i čistačica. Ciljna 
skupina je 55 osoba s invaliditetom, s naglaskom na osobe s 
intelektualnim teškoćama na području Grada Zagreba i Zagrebačke 
županije. Osposobljavat će se 25 pomoćnih kuhara i 30 čistačica. 
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 Projektne aktivnosti obuhvaćene su kroz tri elementa. Prvi i najvažniji 
element sadrži dva ključna programa - Program radnog treninga za 
pomoćne kuhare i Program osposobljavanja čistačica. Kako bi se ta dva 
programa mogla provesti potrebno je formirati ciljnu skupinu, motivirati 
potencijalne sudionike programa i adaptirati Trening centar.Zatim slijedi 
ciklus od jedanaest motivacijskih radionica kako bi sudionike informirali i 
motivirali, uputili o Projektu. 

Radni trening i osposobljavanje čistačica će se provoditi simultano, u 
manjim grupama od pet korisnika. Program radnog treninga pomoćnih 
kuhara  obuhvatit će pet grupa po pet korisnika, u trajanju od mjesec 
dana po grupi.  U programu osposobljavanja čistačica je  šest grupa po 
pet korisnika u trajanju od dva mjeseca.Oba programa sadrže i treninge 
informatičkog opismenjavanja u trajanju 30 sati po grupi i program 
osnaživanja i motiviranja osoba s invaliditetom za aktivaciju i ulazak u 
svijet rada u trajanju od 16 sati po grupi. 

Stručni tim na Projektu sastavljen od psihologa, socijalnog radnika, 
rehabilitatora vršit će praćenje i procjenu socijalnih i psihosocijalnih 
funkcioniranja korisnika, a o dobivenoj procjeni izvijestit će Hrvatski 
zavod za zapošljavanje kako bi polaznici bili zapošljiviji. 
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 U sklopu promidžbe i vidljivosti Projekta bit će izrađena internetska 
stranica, organizirat će se skup za potencijalne poslodavce u svrhu 
promicanja zapošljavanja osoba s invaliditetom, video, banneri i slično. 

- S pomoćnim kuharima već imamo dobra iskustva s ranijeg projekta, 
znamo koje zamke možemo očekivati, a za Program čistačica smo ideju 
dobili upravo od HZZ-a s obzirom na modernizirane tehnike čišćenja koje 
danas postoje, a za koje kadar nije osposobljen – rekla je Višnja Majsec 
Sobota, rukovoditeljica Službe za rehabilitaciju u Ustanovi URIHO. 

- Program je tu i siguran sam da ćemo i ovaj Projekt vrijedno i pošteno 
odraditi – rekao je ravnatelj Josip Držaić i poželio koordinatorima 
Projekta puno uspjeha u radu.Vezano za program čistačica osvrnuo se 
na svoj posjet Danskoj gdje je imao prilike vidjeti poligone, programe i 
uvjete rada koje prolaze čistačice kako bi bile adekvatno osposobljene za 
rad. Također je izrazio nadu da će zaživjeti  restoran u sklopu Ustanove. 

Anita Blažinović 
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Naš pogled u budućnost: 15. Međunarodni stručni skup 
u Zadru 

Ovogodišnji, 15. međunarodni stručni skup u organizaciji 
Udruge OSVIT i Zavoda za vještačenje, profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom održat će se 
tradicionalno u Zadru, 9. i 10. svibnja 2019. godine, pod 
pokroviteljstvom Ministarstva rada i mirovinskog sustava. 

 

Skup se održava pod nazivom “Naš pogled u budućnost”, a pružit 
će osvrt na 15 proteklih godina održavanja stručnog skupa s pogledom 
na budućnost profesionalne rehabilitacije u Hrvatskoj. Osim vodećih 
hrvatskih stručnjaka iz područja profesionalne rehabilitacije na skupu će 
sudjelovati i brojni međunarodni stručnjaci okupljeni oko krovne 
europske organizacije pružatelja usluga za osobe s invaliditetom EASPD.  

Sudjelovanje na stručnom skupu je besplatno. 

Više o skupu pogledajte na sljedećem linku: http://osvit-zadar.eu/ . 
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Sastanak sa slovenskim kolegama posvećen 
profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju osoba s 
invaliditetom 

Na Međunarodnom skupu u Zadru, 9. i 10. svibnja, sudjelovat 
će i brojni međunarodni stručnjaci okupljeni oko krovne 
Europske organizacije pružatelja usluga za osobe s 
invaliditetom EASPD 

 

Da se za poslovanje Ustanove URIHO, naše najveće zaštitne radionice za 
osobe s invaliditetom, pročulo i izvan granica Lijepe naše, dokazuje i 
posjet slovenskih kolega iz Invalidskog podjetja Lumia, družbe za 
rehabilitaciju, usposabljanje in zaposlovanje. 

Ustanovu Lumia predstavljali su direktorica Doroteja Volovec i stručna 
radnica Mateja Simončić Bregar, a naglasak razgovora je bio na 
zamjenskim kvotama te sveukupnoj profesionalnoj rehabilitaciji OSI 
populacije. 
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Između ostalih, i Lumia d.o.o. će sudjelovati na ovogodišnjem 15. 
Međunarodnom stručnom skupu u Zadru, 9. i 10. svibnja, u organizaciji 
Udruge OSVIT i Zavoda za vještačenje, profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba s invaliditetom, a pod pokroviteljstvom Ministarstva 
rada i mirovinskog sustava. 

Kao što smo već pisali, Međunarodni se skup održava pod egidom 'Naš 
pogled u budućnost', a pružit će osvrt na petnaest proteklih godina 
održavanja stručnog skupa s pogledom na budućnost profesionalne 
rehabilitacije u Hrvatskoj. 

Osim vodećih hrvatskih stručnjaka iz područja profesionalne 
rehabilitacije i zapošljavanja osoba s invaliditetom, na Skupu će 
sudjelovati i brojni međunarodni stručnjaci okupljeni oko krovne 
Europske organizacije pružatelja usluga za osobe s invaliditetom EASPD. 
Za sudjelovanje na Skupu potrebno je registrirati se putem internet 
stranice osvit-zadar.eu. 

Klaudija Klanjčić 

 

BOĆANJE OSOBA S INVALIDITETOM Boćarski klub 
'Željko Klepač' - URIHO pobjednik Kupa Hrvatske za 
2019. 

U BC4 kategoriji odigrano je puno zanimljivih utakmica. Prvo 
mjesto je na kraju osvojio reprezentativac Davor Komar 
(BKOSIŽ 'Istrijana'), koji je odigrao sve utakmice bez poraza   

 

Proteklog je vikenda u Sportskoj dvorani OŠ Gripe održan Kup Hrvatske 
u boćanju za osobe s invaliditetom, domaćin kojeg je bio Boćarski klub 
'Sv. Duje' iz Splita. Na Kupu se u sve četiri kategorije natjecalo 30 igrača 
iz osam klubova. 
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U BC1 kategoriji Zagrepčanin Martin Frković iz BK OSI DDZ 'Željko 
Klepač' - URIHO, koji je ujedno i član reprezentacije, još jednom je 
dokazao kako u Hrvatskoj za njega nema adekvatne konkurencije te je 
lakoćom zauzeo prvo mjesto odigravši sve utakmice bez poraza. Drugo 
mjesto pripalo je Zoranu Perušku iz BKOSIŽ 'Istrijana' iz Pule, a treća je 
bila mlada igračica Josipa Strgar iz velikogoričkog BK OSI 'Marijan 
Dobrinčić', kojoj je ovo prva osvojena boćarska medalja. 

I u BC2 kategoriji poredak je bio izuzetno zanimljiv. Naime, postolje su 
zauzela trojica mladih reprezentativaca. Zlatnu medalju kući je odnio 
Luka Wagner iz BK OSI 'Pulac' iz Rijeke, pobijedivši u finalu 
reprezentativnog kolegu Marka Turkovića iz BK OSI 'Marijan Dobrinčić'. 
Broncu je osvojio Ivan Svibovec, član BK OSI DDZ 'Željko Klepač' - 
URIHO, koji je u borbi za treće mjesto pobijedio mladu igračicu Doru 
Brnić iz 'Pulca'. 

BC3 kateogrija ove sezone broji više igrača no ikad, pa su se tako za 
postolje borila neka nova i neka stara lica. Medaljom zlatnog sjaja okitio 
se reprezentativac i višestruki prvak Hrvatske Marko Arambašić, član BK 
OSI DDZ 'Željko Klepač' - URIHO, koji je sa svojim sportskim asistentom 
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Tomislavom Bunjevcem u finalu bio bolji od Danijela Mataije iz riječkog 
'Pulca'. Na trećem mjestu nalazi se iskusni boćar, ali ovogodišnji debitant 
u BC3 kategoriji, Pejo Maras, koji je u borbi za broncu pobijedio još 
jednu BC3 debitanticu Stellu Franjić, također iz BK OSI DDZ 'Željko 
Klepač' - URIHO. 

U BC4 kategoriji odigrano je puno zanimljivih utakmica. Prvo mjesto je 
na kraju osvojio reprezentativac Davor Komar (BKOSIŽ 'Istrijana'), koji 
je odigrao sve utakmice bez poraza, a u finalu je pobijedio Lovru 
Jelavića (BK 'Nada'), koji je završio drugi. Broncu je odnio Miroslav Matić 
(BK OSI 'Pulac') koji se za postolje borio s reprezentativcem Damirom 
Jurenom iz Zagreba (BK OSI DDZ 'Željko Klepač' - URIHO). 

Dominantan je klub na natjecanju bio zagrebački BK OSI DDZ 'Željko 
Klepač' - URIHO, kojem je pripao prijelazni pehar najboljeg kluba 
ovogodišnjeg Kupa. 

Katarina Strunjak 

 

 

Mjerenje tlaka i šećera u URIHO-u 

Uoči međunarodnog Dana sestrinstva 12. svibnja studenti 
Zdrastvenog veleučilišta u Zagrebu u ponedjeljak su proveli 
mjerenje šećera i krvi u ustanovi URIHO   

Mjerenje šećera i tlaka uz zdravstveno savjetovanje za zaposlenike 
Ustanove za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom održano je u ponedjeljak 6. svibnja i to na dvije lokacije, u 
Držićevoj 1 i Aveniji Dubrovnik 5. Ovo je prvi put da ustanova organizira 
ovakvo mjerenje,  a odaziv djelatnika je, kako saznajemo, bio jako 
dobar. Početak je ovo kontinuirane suradnje s Zdravstvenim 
veleučilištem,a u najavi su također razne akcije i predavanja za radnike 
ustanove.  
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MARIJA BISTRICA Duhovna okrjepa na tradicionalnom 
hodočašću zagrebačkih sportaša s invaliditetom 

Na hodočašću se okupilo mnoštvo sportaša iz raznih sportova, a 
brojnu URIHO-vu delegaciju predvodili su i ove godine ravnatelj 
ove ustanove Josip Držaić te predsjednica SDOI URIHO 
Jadranka Blagus   

Ovog ponedjeljka održano je, sada već po sedamnaesti put, 
tradicionalno hodočašće sportaša Zagrebačke nadbiskupije u Hrvatsko 
nacionalno svetište Majke Božje Bistričke. 

Hodočašće se održava u organizaciji Odjela za pastoral športaša 
Zagrebačke nadbiskupije svake godine, prvog ponedjeljka u mjesecu 
svibnju, osim u slučaju kada 1. svibnja pada u ponedjeljak.Na hodočašću 
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se, lošem vremenu unatoč, okupilo zavidno mnoštvo sportaša iz raznih 
sportova, a brojnu URIHO-vu delegaciju predvodili su i ove godine 
ravnatelj URIHO-a Josip Držaić i predsjednica SDOI URIHO Jadranka 
Blagus. 

 

 

Nakon okupljanja hodočasnici sportaši krenuli su na križni put bistričkom 
kalvarijom, koji je predvodio povjerenik za pastoral sportaša, velečasni 
Marijan Spehnjak. Nakon križnog puta, misu u Bazilici Majke Božje 
Bistričke predvodio je prečasni Marko Kovač, biskupski vikar za vjernike 
laike u Zagrebačkoj nadbiskupiji, a propovijedao je rektor Svetišta Majke 
Božje Bistričke, prečasni Domagoj Matošević. I ove su se godine na 
Hodočašću sportaša Zagrebačke nadbiskupije okupili brojni sportaši, 
ponajprije zagrebačkih klubova, a bilo je tu i proslavljenih imena 
hrvatskog sporta, poput Zlatka Horvata, Marija Možnika, Josipa 
Glasnovića, Damira Škare, Klaudije Bubalo, Jerka Leke, Mladena Palca i 
drugih. Naravno, bilo je tu i uzvanika, ove godine predvođenih 
zagrebačkim gradonačelnikom Milanom Bandićem. 
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 - Obično kada se u sportu dogodi neka pobjeda koju nitko nije 
očekivao, kada neki slabiji klub pobijedi izrazito jačeg protivnika, onda se 
slikovito zna reći da je David pobijedio Golijata - započeo je svoju 
propovijed prečasni Domagoj Matošević jezikom sportaša. 

- Želio bih s vama podijeliti četiri karakteristike koje, kada čitamo Sveto 
pismo, možemo iščitati kako to da je David, običan pastir, pobijedio 
nepobjedivog Golijata. Volio bih da se svi mi pronađemo u tim 
karakteristikama jer su jako bitne za naš život, bitno je kako mi možemo 
u našem životu pobijediti našeg diva, našeg Golijata. 

- Prva stvar, pobjednik nad divovima se ne rađa kao pobjednik nad 
divovima, nego se rađa u malim, sitnim stvarima. Druga stvar, pobjednik 
nad divovima ne sluša sumnjičave kritičare. Treća stvar, pobjednik nad 
divovima ne želi biti kao netko drugi. I četvrta stvar, pobjednik nad 
divovima gleda na velike probleme kao na izazove - rezimirao je na kraju 
propovijedi prečasni Matošević četiri kvalitete poželjne u sportu, ali i u 
svakodnevnom životu svakoga od nas, a koje sa samo malo pažnje 
možemo pronaći u biblijskoj zgodi koja priča o Davidu i Golijatu. 
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Tako je završilo ovogodišnje hodočašće sportaša Zagrebačke 
nadbiskupije u Hrvatsko nacionalno svetište Majke Božje Bistričke. I, 
nimalo neočekivano, loše vrijeme nikome nije pokvarilo raspoloženje i 
otelo toplinu koju je tako lako pronaći ovdje. 

 

Damir Fatušić 

 

 

MEĐUNARODNI SKUP U ZADRU Okupljanje vodećih 
stručnjaka za zapošljavanje osoba s invaliditetom 

Dio programa posvećen je gostima vodećih europskih institucija 
u ovom području, u sklopu kojeg će se analizirati zakonska 
rješenja Njemačke i Austrije kojima se potiču mjere 
profesionalne rehabilitacije i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom 

 

 Pod pokroviteljstvom Ministarstva rada i mirovinskoga sustava, 9. i 10. 
svibnja 2019. u Falkensteiner Hotelu Adriana u Zadru, održava se 15. 
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Međunarodni stručni skup 'Naš pogled u budućnost', namijenjen 
stručnjacima u području profesionalne rehabilitacije i zapošljavanja 
osoba s invaliditetom.Održivi razvoj sustava profesionalne rehabilitacije i 
zapošljavanja osoba s invaliditetom, održivi razvoj zaštitnih i 
integrativnih radionica, inovacije postojećih sadržaja i procesa, 
personalizacija tržišne komunikacije samo su neke od tema koje će 
predstaviti domaći i inozemni stručnjaci u više od 20 izvanrednih 
prezentacija, predavanja te panel raspravi. 

Ministarstvo rada i mirovinskoga sustava osigurat će nam uvid u dvije 
aktualne teme: posredan utjecaj mirovinske reforme na profesionalnu 
rehabilitaciju te unapređenje položaja osoba s invaliditetom analizirat će 
Melita Čičak. Usto, Zrinka Špoljarić govorit će o kontinuiranom 
unaprjeđenju rada centara za profesionalnu rehabilitaciju, te njegovom 
krajnjem utjecaju na bolju i učinkovitiju integraciju osoba s invaliditetom 
na tržište rada. 

Ministarstvo za demografiju, obitelj, mlade i socijalnu politiku predstavit 
će mjere koje doprinose poboljšanju uvjeta za osobe s invaliditetom u 
kontekstu svakodnevnih potreba, ali i poticanja zapošljavanja i rada 
osoba s invaliditetom.Prvog dana događanja sudionike očekuje izvrstan 
panel na temu 'Zaštitne i integrativne radionice – iskustva sa 
zamjenskom kvotom', na kojem će raspravu voditi panelisti Ministarstva 
rada i mirovinskoga sustava, Zavoda za vještačenje, profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom, zaštitnih i 
integrativnih radionica, te poslodavaca koji imaju iskustvo s korištenjem 
zamjenske kvote. 

Osobito zanimljivu prezentaciju pripremio je Zavod za vještačenje, 
profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom pod 
nazivom 'Poticaji i zamjenska kvota kao podrška održavanja zaposlenosti 
osoba s invaliditetom u zaštitnim uvjetima', koja analizira utjecaj 
namjenskih sredstava na poslovne subjekte koji posluju kao posebni 
uvjeti zapošljavanja. 

Dio programa posvećen je gostima vodećih europskih institucija u ovom 
području, u sklopu kojeg će se analizirati zakonska rješenja Njemačke i 
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Austrije kojima se potiču mjere profesionalne rehabilitacije i 
zapošljavanje osoba s invaliditetom.Dvodnevan konstruktivan rad završit 
će analizom otvorenih pitanja te donošenjem zaključaka, koji 
predstavljaju putokaz ka novim i učinkovitijim rješenjima u praksi, te će 
zasigurno rezultirati daljnjom i intenzivnijom komunikacijom i suradnjom 
svih dionika u cilju unaprjeđenja sustava zapošljavanja i profesionalne 
rehabilitacije osoba s invaliditetom u Republici Hrvatskoj. 
  

In-portal 

 

ZAGREBAČKI ŠPORTSKI SAVEZ OSOBA S 
INVALIDITETOM Josip Držaić bit će predsjednik Saveza 
nove četiri godine 

Bivši predsjednik Saveza je, kao jedini kandidat, na prijedlog 
Izvršnog odbora, a uz jednoglasnu podršku Skupštine, ponovno 
izabran na funkciju koju će obnašati još četiri godine 
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 U utorak, 7. svibnja 2019. godine, u prostorijama Sportskog saveza 
Grada Zagreba u Savskoj cesti, održana je Izborna Skupština ZŠSOI-ja, 
Zagrebačkog športskog saveza osoba s invaliditetom. 

Skupštinu je, po običaju, otvorio predsjednik Zagrebačkog športskog 
saveza osoba s invaliditetom Josip Držaić te pozdravio okupljene, a 
među brojnim skupštinarima i gostima posebno je u pozdravima 
istaknuo uzvanike - pomoćnika pročelnika Gradskog ureda za sport i 
mlade Milana Čolića, koji je ujedno bio i izaslanik zagrebačkog 
gradonačelnika Milana Bandića, zamjenicu pročelnice Gradskog ureda za 
socijalnu zaštitu i osobe s invaliditetom Marinku Bakula-Anđelić, te 
predsjednika Sportskog saveza Grada Zagreba Nikolu Dragaša. 

Nakon kraćih govora svih uzvanika i povoljnog izvješća verifikacijke 
komisije o stanju kvoruma, Skupština je započela s radom po točkama 
dnevnog reda. 

 

 Prije nego li su razriješena tijela Saveza, koja su svoje funkcije obavljala 
prethodne četiri godine, predsjednik Držaić je u vrlo iscrpnom izvješću 
podsjetio na brojne vrhunske rezultate zagrebačkih sportaša s 
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invaliditetom koji su ostvareni u navedenom razdoblju, kao i na osjetan i 
kontinuiran financijski napredak Saveza. 

Nakon što je - skupa s dvoje dopredsjednika, Izvršnim odborom i 
Nadzornim odborom - razriješen dužnosti, bivši predsjednik Saveza je, 
kao jedini kandidat, na prijedlog Izvršnog odbora, a uz jednoglasnu 
podršku Skupštine, ponovno izabran na funkciju koju će obnašati još 
četiri godine. 

S jednako snažnom podrškom skupštinara, na prijedlog novog-starog 
predsjednika, za dopredsjednike Saveza su izabrani Ana Sršen i Allen 
Bartoš, a kao članovi Izvršnog odbora su im se pridružili Želimir Gulan, 
Zoran Stojanović, Ivica Lazić, Ruža Markešić, Jadranka Blagus i Novica 
Dražetić, dok su članovi Nadzornog odbora Jasna Škrabo, Marijan Anić i 
Ruža Markešić. 

Kao šećer na kraju, dodijeljene su zahvalnice gradonačelniku Milanu 
Bandiću i Sportskom savezu Grada Zagreba, priznanja su dobili 
Vukosava Jurčić, Ivan Sabol, Ivica Vujica, Jasna Škrabo, Branko Omazić, 
te klubovi SDI 'Hrabri', UŠR 'Veteran 91', STKI URIHO, AKOSI 'Agram', 
SKS 'Zagreb', PK 'Natator', IOK 'Zagreb' i ŠK 'Stjepan Bosak' - URIHO. 

 

Damir Fatušić 

 

TKOI URIHO Novoosnovani klub briljirao na 2. Para 
taekwondo prvenstvu Hrvatske 

Na prvenstvu je sudjelovalo osam klubova sa 30-ak sportaša 
koji su se natjecali u borbenim disciplinama (tjelesni nedostaci) 
i tehničkim disciplinama (motoričke teškoće i intelektualne 
teškoće). TKOI URIHO prvi je u ukupnom plasmanu   

Drugo Para taekwondo prvenstvo Hrvatske održano je prošli vikend u 
Pisarovini, u organizaciji Hrvatskog para taekwondo saveza te pod 
okriljem Hrvatskog paraolimpijskog odbora. 
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Iz Saveza s ponosom ističu da je visoka poroviteljica nacionalnog para 
taekwondo prvenstva predsjednica Republike Hrvatske Kolinda Grabar-
Kitarović a ministar hrvatskih branitelja Tomo Medved također je 
prihvatio pokroviteljstvo nad ovim značajnim događajem. Domaćin je bio 
Taekwondo klub osoba s invaliditetom Pisarovina. 

 

 

Na 2. Para taekwondo prvenstvu Hrvatske sudjelovalo je osam klubova 
sa 30-ak natjecatelja koji su se natjecali u borbenim disciplinama 
(tjelesni nedostaci) i tehničkim disciplinama (motoričke teškoće i 
intelektualne teškoće) podijeljeni u tri dobne muške i ženske kategorije. 

Para taekwondo prvenstvo Hrvatske kriterijsko je natjecanje Hrvatskog 
paraolimpijskog odbora i predstavlja uvjet za ostvarenje norme za 
nastup u okviru Hrvatske parataekwondo reprezentacije na Europskom 
para taekwondo prvenstvu koje će se održati u talijanskom Bariju 31. 
listopada 2019. 

Ukupni poredak klubova 

TKOI URIHO 
TK Maksimir 
TKOI Donat 
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TK Prana 

TK Čigra 

TKOI Kukkwon 

TKOI Pisarovina 

TKOI Terapija 

 

Anita Blažinović 

 

Projekt SGINGZ za povećanje zapošljivosti osoba s 
invaliditetom 

Savez gluhih i nagluhih grada Zagreba poziva sve 
zainteresirane nezaposlene osobe s invaliditetom da se jave i 
uključe u projekt u okviru prevladavanja socijalne isključenosti 
i povećanja zapošljivosti  

 

  

Savez gluhih i nagluhih grada Zagreba provodi projekt 
„UP.02.1.1.6.0004 – Jačanje kompetencija osoba s invaliditetom u svrhu 
prevladavanja socijalne isključenosti i povećanja zapošljivosti“. Projekt je 
financiran iz Europskog socijalnog fonda , Operativnog programa: 
Učinkoviti ljudski potencijali  2014.-2020. u okviru poziva „Podrška 
socijalnom uključivanju i zapošljavanju marginaliziranih skupina“ u 100% 
iznosu.   
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U okviru projekta uspostavljeno je Savjetovalište za osobe s 
invaliditetom za tržište rada jednakih mogućnosti koje će osnažiti 20 
nezaposlenih osoba s invaliditetom  kroz usvajanje novih znanja i 
vještina za uspješno uključivanje na tržište rada te prevladavanje 
socijalne isključenosti. Savjetovalište nudi usluge poput informacija o 
tržištu rada, savjete o razvoju karijere, radionice razvoja vještina za 
aktivno traženje posla, orijentaciju na tržištu rada  te treninge za razvoj 
vještina za tržište rada. Ukupno će biti 7 treninga po 5 dana. 

Radionice uključuju usavršavanje komunikacijskih vještina, pisanje 
motivacijskog pisma i životopisa, postavljanje ciljeva i upravljanje 
vlastitim vremenom te  opismenjavanje i učenje osnova engleskog 
jezika. 

Na radionicama će biti riječi i o učinkovitom traženju posla i orijentaciji 
na tržištu rada, poduzetničkom treningu te mogućnosti 
samozapošljavanja i pokretanja posla korištenjem EU fondova kroz 
usvajanje osnova projektnog planiranja. 

Partneri na projektu su Udruga ustanova, drugih pravnih osoba i 
građana koji provode profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom Hrvatske, OSVIT i Savez udruga osoba s invaliditetom 
grada Siska. 

Prijave traju do 20. lipnja , a druga grupa bi počela s edukacijom u 
lipnju 2019. 

Iz Saveza gluhih i nagluhih Grada Zagreba mole sve nezaposlene osobe 
s invaliditetom   da se jave na adresu kneza Mislava 7/1 ili na mob: 091/ 
4619105 (Marija Novina- Nicolescu) . 

  

In-portal 
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GRADIŠKA Drugo međunarodno druženje djece s 
teškoćama u razvoju s prostora bivše Jugoslavije bilo je 
spektakularno 

Ono što smo doživjeli proteklog vikenda, od prekrasnog dočeka 
u restoranu do smještaja u Delti u Dušanovu, možemo zahvaliti 
glavnom organizatoru najvećeg okupljanja ove vrste u Europi, 
44-godišnjem Dragoslavu Šiniku, zvanom Šiljo 

 

 Sportaši Stolnoteniskog kluba invalida URIHO i Športskog društva osoba 
s invaliditetom URIHO iz Zagreba, na čelu s predsjednicom Jadrankom 
Blagus, predstavljali su Republiku Hrvatsku na Drugom međunarodnom 
druženju djece s teškoćama u razvoju s prostora bivše Jugoslavije, koje 
se održalo 11. i 12. svibnja 2019. u Gradišci, u Bosni i Hercegovini. 

Igrajući u prijateljskom susretu stolni tenis s igračima i igračicama iz 
Banja Luke, pobijedili su u ekipnom natjecanju 5:1 te su osvojili pehar, a 
u pojedinačnom zlato su osvojile Ivana Bečko i Valentina Orečić, svaka u 
svojoj kategoriji, dok je Goran Pastuović osvojio srebro. 
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 Ono što smo doživjeli proteklog vikenda, od prekrasnog dočeka u 
restoranu do smještaja u Delti u Dušanovu, pa kroz cjelokupnu 
manifestaciju sve do nedjeljnog popodneva, možemo zahvaliti 
prvenstveno glavnom organizatoru najvećeg okupljanja ove vrste u 
Europi, 44-godišnjem Dragoslavu Šiniku, zvanom Šiljo. 

Naime, on je prvenstveno otac dvoje djece, od kojih je 20-godišnji sin 
rođen sa cerebralnom paralizom, tako da je itekako kroz dugi niz godina 
upoznat sa svim problemima i izazovima s kojima se susreću osobe s 
invaliditetom sa svojim roditeljima i bližnjima. Uz to, on je i predsjednik 
Udruženja za pomoć mentalno nedovoljno razvijenim licima – sa 126 
članova, koji već godinama pokušava poboljšati položaj OSI populacije u 
Bosni i Hercegovini, kao i učiniti njihov život dostojnim čovjeka. I upravo 
taj 'mali' čovjek uspio je po drugi put zaredom okupiti ogroman broj ljudi 
na jednom mjestu, brišući sve granice i razlike, kako u vjerskom i 
nacionalnom pogledu, tako i u vezi starosnih godina te stupnja 
invaliditeta. Uspjelo mu je što nikom drugome nije već dulje vremena na 
ovim prostorima. 
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 Prošle godine 26. i 27. svibnja pošlo mu je za rukom da organizira, 
nakon što je kao predsjednik Udruženja pokrenuo rješavanje mnogih 
stvari u svojoj lokalnoj zajednici, Prvo međunarodno druženje djece s 
teškoćama u razvoju s prostora bivše Jugoslavije, okupivši u Gradišci na 
jednom mjestu 1700 djece i njihovih roditelja iz 62 grada bivše SFRJ.. 

A ove godine, na Drugom međunarodnom druženju, prisustvovalo je oko 
dvije i pol tisuće djece i roditelja iz  107 gradova s prostora Bosne i 
Hercegovine, Hrvatske, Srbije, Crne Gore, Slovenije i Makedonije. 
Najviše ih je došlo iz grada Tuzle. 

Uz Šinika istaknuo se svojim angažmanom i Željko Blagojević, otac 
slijepe kćerke i  član Upravnog odbora Udruženja za pomoć mentalno 
nedovoljno razvijenim licima, koji je svojom otvorenošću i blagošću 
došao do srca mnoge djece s teškoćama u razvoju, a koji su to pokazali 
posebno uključenošću u ples i pjevanje. Istaknuo je da je druženje 
prilika za spoznaju zdravog i bolesnog, da svatko zdrav bude sretan što 
je zdrav te da barem malo osjeti kako je roditeljima čija su djeca 
bolesna. 
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 Bila je tu i Milka Rajlić, velika humanitarka koja se vratila iz Austrije i 
došla živjeti u selo Bistricu pored Gradiške. 

- Podržite vi nas, a mi ćemo vas – poručila je Rajlić u svojem javljanju s 
pozornice, apelirajući na sve prisutne da prošire duh zajedništva u 
svojim sredinama i zemljama, kako bi svi ujedinjeni lakše došli do 
rezultata u pogledu OSI populacije. 

Milenko Pavlović, na čelu Skupštine Grada Gradiške, često prisutan u 
emisiji 'Nikad nije kasno', službeno je otvorio manifestaciju, a cjelokupnu 
publiku je osvojio s nekoliko pjevačkih nastupa u kojima je pokazao 
svoju rokersku stranu. 

Glavni moto manifestacije je 'Svi smo mi dio vas'. Na pitanje kako je 
nastao, Šinik je objasnio da svi tijekom života mogu postati osobe s 
invaliditetom i da je krajnje vrijeme da svi jedni drugima pomognemo, 
pogotovo na području bivše Jugoslavije. Iskustvo rada s djecom s 
teškoćama u razvoju kroz proteklih 14 godina, kao i sam život uz 
bolesno dijete, itekako mu je otvorilo oči da shvati gdje su sve prepreke 
do dostojanstvenog života svake osobe s invaliditetom. 

Novina ove godine je seminar na temu podrške u stanovanju djece s 
teškoćama u razvoju te projekti podrške zapošljavanju. U neposrednoj 
blizini šatora gdje se odvijala manifestacija, u subotu je održan trosatni 
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Okrugli stol na Izletištu braće Lukić i Topić u selu Donji Podgradci, 
udaljenom 16,5 kilometara od Gradiške. Prezentacije su održali Danijela 
Tamaš iz Osnovne škole 'Milan Petrović' iz Novog Sada, Haris Haverić iz 
Saveza organizacije za podršku osobama s intelektualnim teškoćama 
FBiH 'Sumero' sa sjedištem u Sarajevu, kao i Neda Miščević iz Udruge za 
promicanje inkluzije iz Zagreba. Razmijenili su iskustva, u nadi da svi 
zajedno što prije dođu do što boljih rezultata za osobe s invaliditetom, s 
posebnim naglaskom na deinstitucionalizaciji i smještaju korisnika uz 
podršku, kao i zapošljavanju. Naposljetku su predstavnici iz Hrvatske 
uručili domaćinu Blagojeviću fotografiju Glavnog željezničkog kolodvora, 
u želji da i Bosna i Hercegovina postane što prije Europske unije, a 
Zagreb bude samo jedna od stepenica kojom će proći. 

 

 Šinik je posebno pohvalio interes i podršku Grada Gradiške, lokalne 
vlasti, kao i cjelokupne zajednice koja je prepoznala značaj okupljanja. 
Čak 890 domaćinstava je ove godine ponudilo privatni smještaj, a na 
kraju je isti  realiziran za 750 djece i roditelja na noćenju, budući su 
mnogi iz okolnih krajeva došli samo u subotu. 

- Niko nije rekao dajte mi dijete iz Srbije, Hrvatske, Sarajeva, Mostara... 
Otvaraju vrata svoga doma i niko ne gleda ko će koga primiti – istaknuo 
je Šinik, ponosan na svoje mještane. 

Naposljetku, u direktnoj manifestaciji, svoj doprinos je dalo oko 250 
volontera, bez kojih savršena organizacija, kako u pogledu dočeka u 
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šatoru, pečenja i podjele hrane, od mesnih delicija poput ćevapa, 
kotleta, piletine pa sve do raznoraznih vrsta kolača, jednostavno ne bi 
bila moguća. 

Svojim prisustvom istaknulo se i 14 motorista iz Moto kluba 'Noćni 
vukovi' iz Republike Srpske, koji su na motorima vozili djecu s teškoćama 
u razvoju, čemu su se mališani posebno veselili. A njihovu pažnju 
također su plijenili psići iz okolnog domaćinstva, kao i zvijezda 
manifestacije – pas Sole iz Ljubljane, koji je došao u pratnji mladića s 
invaliditetom i njegovih najbližih. Bilo je tu i mogućnosti vožnje kočijama 
s prekrasnim bijelim konjima, a za ljubitelje gljiva prilika da uživaju u 
pronalasku nekoliko vrsta u okolnim šumama i livadama. 

Uz sportaše te medijsku predstavnicu iz In Portala i Per aspera ad astra, 
iz Hrvatske su prisustvovali još i Bubamara – Udruga osoba s 
invaliditetom iz Vinkovaca te Saša Pavlić iz Rijeke, javnosti poznat po 
tome što je odnio križ iz Rijeke do Trga sv. Marka, pred zgradu Vlade, u 
borbi za oboljele od SMA. 

U subotu su se u smislu sportske rekreacije predstavili u sklopu 
Specijalne olimpijade sa specijalnim programima Kada Deliselimović, 
bivša jugoslavenska olimpijka u brzom hodanju u Bosni i Hercegovini, 
koja trenutno radi na Fakultetu sportskih nauka Banja Luka, a živi u 
Tuzli. Zajedno s Milenkom Vujinovićem s Pala, dopredsjednikom 
Specijalne olimpijade, uz sport na travi gdje su djeca dodavala loptu, a 
roditelji vježbali određene vježbe, htjela je ponajviše roditeljima 
prezentirati značaj sportskih aktivnosti na djecu s teškoćama u razvoju. 
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 U glazbenom smislu za ugođaj su se pobrinuli Majkić i orkestar Tajna 
veza, a sve je oduševio Denis Barta iz Sarajeva, pobjednik hrvatskog 
Supertalenta Nove TV s izvedbom 'Vratio sam se, živote” Kemala 
Montena, koji je rođen slijep, autističan i kao epileptičar, a unatoč svemu 
uspio je prijeći sve prepreke da stane na pozornicu i sve oduševi svojim 
glasom. On je prvi registrirani ulični pjevač u Bosni i Hercegovini. U 
petak i subotu nastupio je u prisutnosti oca Nebojše, koji je istaknuo da 
će ispuniti do kraja svoje obećanje dato na Supertalentu – da će pola 
novca donirati bolesnoj djeci i djeci s invaliditetom u Hrvatskoj, a drugi 
dio Roditeljskoj kući u Sarajevu. Obećanje su počeli ispunjavati već u 
petak, 10. svibnja, kada su donaciju dali uz mali koncert Specijalnoj 
bolnici za kronične bolesti dječje dobi Gornja Bistra. 

Inače, Gradiška, grad i općina, nalazi se u sjeverozapadnom dijelu Bosne 
i Hercegovine, obuhvaćajući Lijevče polje i Potkozarje.  Na sjeveru 
graniči s općinama Nova Gradiška i Novska u Hrvatskoj uz rijeku Savu u 
dužini od 40 km, na istoku graniči s općinom Srbac, na jugu najvećim 
dijelom s Laktašima i djelomično s banjalučkom općinom, a na zapadu i 
jugozapadu s bosanskodubičkom i prijedorskom općinom. Do nedavno 
Gradiška je imala status samo općine, a od 24. travnja ove godine, na 
sami Dan općine, dobila je status grada. Njezini građani, kao i hoteli te 
ugostiteljski objekti, kao i oni iz okolnih mjesnih zajednica, razumjeli su 
inicijativu te su od srca otvorili vrata svojih domova za brojne obitelji od 
Makedonije do Slovenije. Zbog toga je Šinik nekoliko puta istaknuo da 
definitivno živi u gradu u kome žive ljudi s najvećim srcem. 
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I naposljetku, iako je u Gradiški bilo nevremena kroz protekla tri 
mjeseca, kroz posljednja tri dana bilo je sunčano vrijeme bez kiše, a 
nijedno dijete koje ima epilepsiju nije doživjelo napad. Hitna pomoć je 
bila prisutna kroz cijelo vrijeme, ali nije bila potrebna niti jedna 
intervencija. 

 

 Sve u svemu, u obilju hrane i pića koji su bili besplatni za sve goste, u 
prirodnom okruženju, uz veliku potporu Skupštine Grada Gradiška, Vlade 
Republike Srpske, Ministarstva porodice, omladine i sporta, Ministarstva 
prosvjete i kulture, Ministarstva zdravlja i socijalne zaštite, zatim brojnih 
poduzeća i kompanija, vjerskih zajednica, udruženja privrednika, 
udruženja žena i sportskih kolektiva, kao i ljudi dobre volje iz zemlje i 
inozemstva, manifestacija je savršeno organizirana i ostat će svima 
prisutnima u dobrom sjećanju, upravo zbog smijeha, pozdrava 
dobrodošlice, pjesmi, igranja kola, sporta i mnoštva pozitivne energije 

Svijest ljudi je probuđena i treba je gajiti i dalje, a uz zajedničko 
druženje i upoznavanje putem ovakvih manifestacija najbolje je doći do 
standarda europskih zemalja, što je cilj i Bosni i Hercegovini. Da mali 
ljudi čine velike stvari, dokazao je upravo i Šinik uz svoje suradnike i 
brojne volontere, izbrisavši barem za ovaj vikend sve gbarijere za 
zajedništvo i put do uspjeha za OSI populaciju. 

Klaudija Klanjčić 
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ZADAR Održan 15. Međunarodni stručni skup o 
profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju osoba s 
invaliditetom 

Zaključci o kojima ćemo tek raspravljati u narednim tjednima i 
mjesecima mogli bi, a i trebali, bitno utjecati na politike koje će 
krojiti budućnost ovog vrlo kompleksnog i osjetljivog sustava 

 

 U organizaciji Udruge ustanova, drugih pravnih osoba i građana koji 
provode profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom 
Hrvatske OSVIT i Zavoda za vještačenje, profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba s invaliditetom, a pod pokroviteljstvom Ministarstva 
rada i mirovinskoga sustava, 9. i 10. svibnja 2019. u Falkensteiner 
Hotelu Adriana u Zadru, održan je 15. Međunarodni stručni skup o 
profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju osoba s invaliditetom, ove 
godine pod nazivom 'Naš pogled u budućnost'. 

Otvorenju skupa su nazočili mnogi uzvanici - pomoćnica ministra rada i 
mirovinskog sustava Melita Čičak, koja je i otvorila ovogodišnji skup, 
zatim državna tajnica pri Ministarstvu za demografiju, obitelj, mlade i 
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socijalnu politiku Marija Pletikosa, saborska zastupnica i pomoćnica 
ravnatelja URIHO-a Ljubica Lukačić, pročelnik Upravnog odjela za 
zdravstvo i socijalnu skrb Zadarske županije Bernard Maruna, zamjenica 
gradonačelnika Grada Zadra Jagoda Surać, pročelnica Gradskog ureda 
za socijalnu zaštitu i osobe s invaliditetom Grada Zagreba Romana Galić, 
ravnateljica Zavoda za vještačenje, profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba s invaliditetom Damira Benc, ravnatelj Hrvatskog 
zavoda za zapošljavanje Ante Lončar, zamjenica ravnatelja Hrvatskog 
zavoda za mirovinsko osiguranje Nada Šikić, te izvršni direktor SOIH-a 
Ratmir Džanić - a domaćini, predsjednik Organizacijskog odbora i 
posebni savjetnik ministra rada i mirovinskog sustava Ante Vučić i 
ravnatelj URIHO-a i predsjednik OSVIT-a Josip Držaić. 

Na samom početku radnog dijela skupa, ravnatelj URIHO-a Josip Držaić 
u svom se izlaganju osvrnuo na sada već zavidnu 15-godišnju povijest 
Međunarodnog stručnog skupa o profesionalnoj rehabilitaciji i 
zapošljavanju osoba s invaliditetom, a nakon toga je uslijedio niz 
predavanja koja su za cilj imala predstaviti zakonske novosti i trendove u 
sustavima o kojima profesionalna rehabilitacija i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom najviše ovise, s posebnim naglaskom na takozvanim 
zamjenskim kvotama i održivosti sustava koje danas imamo u Hrvatskoj. 
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Možda najzanimljiviji dio jutarnjeg dijela prvog dana skupa bila je panel 
rasprava 'Zaštitne i integrativne radionice i zamjenska kvota', u kojoj su 
sudjelovali predstavnica Ministarstva rada i mirovinskog sustava Zrinka 
Špoljarić, predstavnici poslodavaca Mirela Periškić iz Končara i Igor 
Vodanović iz Croatia Airlinesa, predstavnici zaštitnih radionica Josip 
Držaić iz URIHO-a, Edita Maretić Dimlić iz DES-a i Doroteja Volovec iz 
Invalidskog poduzeća Lumia in Center za zaštitno zapošljavanje Lumis iz 
Slovenije, te Mislav Tadić iz Labtexa, kao predstavnik integrativnih 
radionica. Posebno je bilo zanimljivo čuti o određenim razlikama koje 
postoje u sustavima profesionalne rehabilitacije i zapošljavanje osoba s 
invaliditetom u Hrvatskoj i Sloveniji, ali i o pozitivnim iskustvima Končara 
i Croatia Airlinesa, tvrtkama koje zamjenske kvote ne doživljavaju kao 
teret, nego kao dodanu vrijednost svoje uspješne i dugogodišnje 
suradnje s URIHO-m. 

Drugim dijelom prvog dana dominirala su iskustva iz Austrije i Njemačke, 
pa su tako o mirovinskom sustavu i profesionalnoj rehabilitaciji u Austriji 
govorili Gerhard Samastur i Ulrike Spanner, a iskustva i viziju budućnosti 
iz Njemačke, u skladu s temom, skupu je predstavio Thomas Umsonst. 

Drugi, završni dan skupa bio je rezerviran za vrlo praktična iskustva i 
projekte iz Hrvatske, gdje posebno valja istaknuti čokolateriju 'Hedona' 
Udruge osoba s invaliditetom Križevci, te projekt razumne prilagodbe za 
studente s invaliditetom tehnološke tvrtke Newton Technologies Adria. 

15. Međunarodni stručni skup o profesionalnoj rehabilitaciji i 
zapošljavanju osoba s invaliditetom bio je vrlo uspješan, a zaključci o 
kojima ćemo tek raspravljati u narednim tjednima i mjesecima mogli bi, 
a i trebali, bitno utjecati na politike koje će krojiti budućnost ovog vrlo 
kompleksnog i osjetljivog sustava. Koliko je osjetljiv i koliko problem ne 
mora nužno biti u invaliditetu otkriva šokantna činjenica koju je za Radio 
Zadar iznio ravnatelj URIHO-a Josip Držaić. 

- Osoba s invaliditetom ili nema, ili nema adekvatno obrazovanih, 
osposobljenih za poslove koji se traže, ili pomalo ne žele. Nama je otišlo 
tijekom ove godine 12 ljudi u inozemstvo. 

Damir Fatušić 


